



MESSAGE DE LA DIRECTRICE À L'ATTENTION DES FAMILLES DE L'ÉCOLE JACQUES PRÉVERT

No 1- vendredi 4 septembre 2026

(English version below)

Chères familles de l'école Jacques Prévert,

Voici quelques informations de l'école avant le weekend.

C'est avec joie que nous avons retrouvé vos enfants, souriants et enthousiastes, sur le chemin de l'école depuis 2 jours. Toute la communauté éducative de Jacques Prévert est heureuse de se rassembler à nouveau au sein de notre bel établissement. J'adresse un accueil tout particulier aux nouveaux élèves ainsi qu'aux familles qui nous ont rejoint en cette rentrée 2026.

NOUVELLE ANNÉE SCOLAIRE : NOUVEAUX PERSONNELS

L'équipe de Jacques Prévert s'est étoffée de 7 nouveaux personnels en cette rentrée :

Ophélie HUVET : Enseignante directrice adjointe qui assurera les missions de DSL, climat scolaire et le dispositif

FLSco (français pour enfants non francophones)

Virginie LEFEVRE : Enseignante titulaire en PS

Sylvie AL HAJJI : Enseignante titulaire en CE1A

Chantal HEBERT : Enseignante de langue anglaise pour le PSHE et history/geography en anglais

Vian FATAH : assistante de PS

Lynda ABED : surveillante périscolaire

Margaux TROISI : surveillante périscolaire

Je rappelle que toute l'équipe de Jacques Prévert est à votre écoute, du lundi au vendredi. N'hésitez pas à nous solliciter pour toute question ou demande d'information.

NOUVEAUTÉS AU PÉRISCOLAIRE

L'école propose de nouveaux créneaux d'activités périscolaires pour renforcer le travail en classe :

- English Club le mardi soir
- Supervised Study in English le mardi soir
- French Culture Club le vendredi soir

L'APEEF propose de nouveaux clubs :

- Club couture le lundi soir
- Club cinéma le mardi soir
- Club Lego « ABRICKADABRA » le vendredi soir

RENOVATIONS

Des travaux de rénovations d'été ont eu lieu en juillet et en août afin d'améliorer le quotidien de nos usagers, petits et grands :

- Les couloirs et cages d'escaliers ont été repeints sur les 4 étages, ainsi que les classes CPB et CE1A.
- De nouvelles portes manteaux multicolores ont été installés dans les couloirs des 4 étages
- Une fontaine d'eau a été installée dans la cantine

LA TAPISSERIE DE BAYEUX À LONDRES : JACQUES PRÉVERT AU CŒUR DE L'ÉVÉNEMENT

À l'occasion du prêt exceptionnel de la Tapisserie de Bayeux par la France au Royaume-Uni, des élèves délégués de l'École Jacques Prévert ont eu le privilège d'accompagner la directrice de l'école lors de la soirée d'inauguration de l'exposition, mercredi dernier, en présence notamment du Roi Charles III, du Président de la République française et du Premier ministre britannique.



Cette année, nos élèves auront l'occasion de découvrir l'histoire de la Tapisserie de Bayeux et le contexte historique dans lequel elle a été réalisée, notamment autour de la bataille d'Hastings et de la conquête normande de l'Angleterre. Après les vacances de Noël, plusieurs classes se rendront au British Museum avec leurs enseignants afin de découvrir la Tapisserie dans le cadre de l'exposition.

À l'occasion de cette exposition à Londres, une équipe de journalistes de France 3 Normandie viendra également à l'école le mardi 8 septembre. Les journalistes assisteront à des séances d'anglais afin de découvrir comment l'histoire du Moyen Âge et la conquête normande est abordée avec les élèves dans le cadre des enseignements en anglais.

Les familles des élèves susceptibles d'être filmés ou photographiés en classe mardi seront contactées directement afin de recueillir, le cas échéant, leur autorisation concernant le droit à l'image.

RÉUNIONS DANS LES CLASSES

Les enseignants vous accueilleront pour vous présenter le programme de l'année scolaire et le fonctionnement de la classe aux dates suivantes à 17h30 :

- lundi 7 septembre : parents des CP
- mardi 8 septembre : parents des CM1 et CM2
- jeudi 10 septembre : parents des CE1
- lundi 14 septembre : parents des PS
- mardi 15 septembre : parents des MS et GS
- jeudi 17 septembre : parents des CE2

A l'issue de cette réunion d'information, l'association APEEF vous invite à un moment convivial en vous offrant un verre au pub The Queen's Head, situé à 100 m de l'école ([13 Brook Green, Hammersmith, London, W6 7BL](#))

PHOTOGRAPHE SCOLAIRE

La photographe scolaire viendra photographier nos classes les 14 et 15 septembre (sauf les petites Sections qui auront leur photo de classe prise en janvier 2027). Une journée sera consacrée aux photos de classe et l'autre journée aux photos individuelles.

MENU

Cantine semaine du lundi 7 septembre 2026

Nous vous remercions de la confiance que vous accordez à notre établissement et vous souhaitons, à vous et vos enfants, une année scolaire riche en réussites et en découvertes.

Bon week end à tous,

Mme Bleuenn MORVAN, Directrice de l'école



Dear Jacques Prévert families,

Here are a few updates from school before the weekend.

It has been a real pleasure to welcome your children back to school over the past 3 days, smiling and enthusiastic as they returned (or arrived!) to Jacques Prévert. The whole school community is delighted to be together again at the start of this new academic year.

I would like to extend a particularly warm welcome to all our new pupils and to the families who have joined us this September 2026.

A NEW SCHOOL YEAR: WELCOMING NEW MEMBERS OF STAFF

The Jacques Prévert team has grown this year with the arrival of new members of staff:

Ophélie HUVET

Deputy Headteacher, who will also take on responsibility for the role of DSL, school climate and the FLSco programme (French language support for non-French-speaking pupils).

Virginie LEFEVRE

Petite Section class teacher.

Sylvie AL HAJJI

CE1A class teacher.

Chantal HEBERT

English speaking teacher teaching PSHE as well as History and Geography in English.

Vian FATAH

English speaking Petite Section teaching assistant.

Lynda ABED

French speaking After-school supervisor.

Margaux TROISI

French speaking After-school supervisor.

A reminder that the whole Jacques Prévert team is available to support you from Monday to Friday. Please do not hesitate to contact us if you have any questions or require further information.

NEW AFTER-SCHOOL ACTIVITIES

The school is introducing several new after-school sessions this year to complement and reinforce classroom learning:

- English Club on Tuesday evenings
- Supervised Study in English on Tuesday evenings
- French Culture Club on Friday evenings

The APEEF is also introducing several new clubs:

- Sewing Club on Monday evenings
- Cinema Club on Tuesday evenings
- Lego « **ABRICKADABRA** » Club on Friday evenings

SUMMER IMPROVEMENTS

A number of refurbishment works were carried out during July and August to improve the school environment for pupils and adults alike:



- The corridors and stairwells across all four floors were repainted, together with the CPB and CE1A classrooms.
- New multicoloured coat hooks were installed in the corridors on all four floors.
- A new drinking-water fountain was installed in the dining hall.

THE BAYEUX TAPESTRY IN LONDON: JACQUES PRÉVERT AT THE HEART OF THE EVENT

To mark the exceptional loan of the Bayeux Tapestry by France to the United Kingdom, a group of pupil representatives from École Jacques Prévert had the privilege of accompanying the Headteacher to the exhibition's opening evening last Wednesday, in the presence of King Charles III, the President of the French Republic and the British Prime Minister.

Throughout this academic year, our pupils will have the opportunity to explore the history of the Bayeux Tapestry and the historical context in which it was created, with a particular focus on the Battle of Hastings and the Norman Conquest of England.

After the Christmas holidays, several classes will visit the British Museum with their teachers to see the Tapestry as part of the exhibition.

To mark this arrival in London, a team of journalists from France 3 Normandie will also be visiting the school on Tuesday 8 September. They will attend English lessons to see how the history of the Middle Ages and the Normand conquest is taught to pupils in the UK.

Families of pupils who may be filmed or photographed in class on Tuesday will be contacted directly in order to obtain the relevant image consent where required.

CLASS MEETINGS

Teachers will welcome parents at 5.30 pm on the following dates to introduce the curriculum for the year and explain how each class will operate:

- Monday 7 September: CP parents
- Tuesday 8 September: CM1 and CM2 parents
- Thursday 10 September: CE1 parents
- Monday 14 September: PS parents
- Tuesday 15 September: MS and GS parents
- Thursday 17 September: CE2 parents

Following each information meeting, the APEEF warmly invites parents to continue the evening informally over a complimentary drink at The Queen's Head, located just 100 metres from the school at [13 Brook Green, Hammersmith, London W6 7BL](#).

SCHOOL PHOTOGRAPHER

The school photographer will be visiting on 14 and 15 September to take photographs of our classes.

One day will be dedicated to class photographs and the other to individual portraits.

Petite Section pupils will not be photographed on these dates, as their class photograph will be taken in January 2027.

MENU

School lunch menu for the week beginning Monday 7 September 2026.

Thank you for the trust you place in our school. We wish you and your children a school year full of achievement, discovery and enjoyment.

Have a lovely weekend.

Best regards,

Ms Bleuenn Morvan
Directrice – Head of School